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Vánoce 
V posvátné vánoční noci zpíváme i my lidé ten andělský chvalozpěv: Sláva na výsostech 
Bohu a na zemi pokoj lidem dobré vůle. Poprvé tato slova zazněla při zpěvu andělů v té 
požehnané chvíli, kdy druhá božská osoba, Ježíš Kristus, narodil se jako člověk na tento 
svět.  

Sláva Bohu za to, že poslal svého Syna na svět, 
aby člověk mohl být spasen. Vždyť po dlouhá 
staletí čekali lidé na toho, kdo je vykoupí 
z hříchů, kdo jim dá možnost žít skutečně plně 
lidským životem. Proto ta veliká radost 
vánočních svátků, která se tak podivuhodně 
dotýká srdce každého člověka. Ve chvíli 
Kristova narození se naplnila slova proroka 
Izaiáše: „Lid, který chodil ve tmě, vidí veliké 
světlo, obyvatelům temné země vzchází světlo.“ 
Ta slova platila ve chvíli Kristova narození všem 
lidem, kteří na této zemi žili. I když my žijeme 
více než dva tisíce roků po Kristově narození, i 
pro nás jsou ta prorokova slova platná. I nám 
tehdy vzešlo veliké světlo, i pro nás se tehdy 
Kristus Pán narodil. I pro nás je světlem, které 
nás vede tímto životem, tímto světem k Bohu. Je 
pro nás světlem, které nám ukazuje, že cíl našeho 
života je někde daleko jinde než na této zemi, že 

cíl našeho života je ve věčném životě s Bohem. I my můžeme právem zpívat nebo se 
modlit: Sláva Bohu, sláva Ježíši Kristu, že přišel jenom z pouhé lásky k nám, hříšným 
lidem, na tento svět. 
Druhá část andělského chvalozpěvu prosí o pokoj lidem dobré vůle. On, narozený Spasitel 
v betlémských jeslích, On je tím pokojem pro každého člověka, který žije na této zemi. Už 
jako by z tohoto andělského chvalozpěvu zazníval určitý smutek, to dělení lidí od počátku 
na dobré a zlé. Ano, Spasitel se narodil opravdu pro všechny lidi. Ale Bůh ve své 
prozřetelnosti ví, že ne všichni budou ochotni Boží pokoj do svého srdce přijmout, že 
budou raději několik desítek let života zápasit s problémy svého svědomí. Je zkušeností 
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života, že žádná zábava, sport, jídlo nebo pití ani peníze, ani osobní sláva nemůže dát 
lidskému srdci onen pokoj, o kterém zpívali andělé nad Betlémem. Mít ve svém nitru onen 
pokoj znamená věřit tomu, čemu Ježíš třicet let po svém narození učil, a toto jeho slovo ve 
svém životě uvádět ve skutek. Teprve takový život přináší lidskému srdci skutečný pokoj, 
skutečný mír, o kterém zpívali andělé nad jeskyní v Betlémě. 
Ať svatá vánoční noc opravdu silně působí v srdcích věřících i nevěřících našich farností a 
přinese mnoho lásky, radosti a pokoje. Proto se o Vánocích zpívají ty staré krásné koledy, 
vždyť je v nich uloženo tolik lidské dobroty a všeho toho, co zušlechťuje vzájemné lidské 
vztahy. 

P. Josef Moulík 
 

Zprávy z farnosti 
• Biblické hodiny 

se konají v pondělí od 16.30 na faře v Berouně. Věnujeme se knize Žalmů. 
• Tichá adorace po večerní mši svaté 

se koná každé úterý. Nejsvětější svátost bývá vystavena 20 min. 
• Společenství mládeže 

Pravidelná setkání mládeže (cca od 14 let) se konají každé úterý od 18 hod. v kaplance. 
Příprava dospělých ke křtu 
se koná každou středu od 18.00 hodin. 

• Modlitební společenství 
Setkání se koná vždy ve čtvrtek: 
o   7. 12. - modlitba s Biblí v Berouně na faře od 20 hod. 
o 14. 12. - modlitba Taizé v Berouně v kapli Povýšení sv. kříže od 20 hod. 
o 21. 12. - tichá adorace a modlitba chval, díků a proseb v Berouně v kapli 
          Povýšení sv. kříže od 20 hod. 
o 28. 12. - adorace a večer chval na Tetíně v kostele sv. Kateřiny od 20 hod. 
Setkání při modlitbě trvá do 21.30 hod. Následně je volná diskuze a sdílení pro 
zájemce do 22 hod. 
Přímluvné modlitby je možno vložit v kostele do krabičky a na web farnosti. 
Děkujeme, modlíme se za vás. Srdečně vás zveme ke společné modlitbě. :-) 
tým MS: Jan Franta tel. 605 983 228, Veronika Frantová tel. 732 373 196, 
Libuše Lukášová tel. 724 352 366,  Klára Malá tel. 774 415 219, 
Jan Marek tel. 732 541 409, Jana Cívínová tel. 721 120 926 
„Služebník není víc než jeho pán.“ (Jan 13,16) 

• Modlitba růžence 
se koná vždy v pátek před večerní mší svatou v Berouně od 17.30 do 17.50 hod. a vede 
ji pí. Hánová. Úmysl modlitby je za kněze, farnost a město Beroun. 

• První pátek v měsíci – 1. prosince 
Od 17.00 hodin je možné v Berouně přijmout svátost smíření. Po večerní mši sv. 
v kapli Povýšení sv. kříže následuje adorace před Nejsvětější svátostí oltářní. 
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• Úklid kostela sv. Jakuba – 4. prosince 
Pravidelný úklid se koná vždy první pondělí v měsíci od 18 hod. Prosíme ochotné 
farníky o pomoc s úklidem v pondělí 4. 12. 

• Mše sv. pro děti v Berouně – 5. prosince od 17 hod. 
V úterý 5. 12. se koná mše sv. pro děti v kapli Povýšení sv. kříže v Berouně, po které 
bude následovat mikulášská nadílka. V 18 hod. již další mše nebude. 

• Přednáška „Plody zla a odpuštění“ – 5. prosince od 20 hod. 
V úterý 5. 12. od 20 hod. se v kostele sv. Kateřiny na Tetíně koná přednáška Josefa 
Svobody, politického vězně z padesátých let, emeritního profesora Torontské 
univerzity  a laureáta Ceny Neuron za přínos světové vědě za rok 2017. 

• Adventní duchovní obnova – 9. prosince 
Adventní rekolekce pod vedením P. Petra Blechy s názvem Na cestě k životu (Jan 10, 
10b) se uskuteční v sobotu 9. 12. od 9.00 do cca 12.30 hod. na faře v Berouně. Na 
programu budou opět dvě přednášky (v 9.00 a v 10.30), možnost svátosti smíření či 
rozhovoru a mše sv. ve 12 hod. 

• Farní káva – 10. prosince 
Setkání u kávy a čaje na faře v Berouně po dopolední mši sv. bude v neděli 10. 
prosince. Všichni jsou srdečně zváni, něco ke společnému občerstvení vítáno. 

• Rozšířená příležitost ke svátosti smíření před Vánoci 
Kromě obvyklé půlhodinky před každou mší sv. bude možno přijmout svátost smíření 
na faře nebo v kapli Povýšení sv. kříže v Berouně: 
o v sobotu 9. prosince během duchovní obnovy v Berouně 
o v úterý 19. prosince 16.00 – 19.00 hod. 

• Vánoční výzdoba v Berouně 
Prosíme o pomoc se stavbou betléma a umístěním vánočních stromků. U sv. Jakuba se 
bude vánoční výzdoba připravovat v neděli 17. 12. po večerní mši sv. 

• Štědrovečerní setkání u jeslí VI 
se bude konat v neděli 24. prosince 2017 od 15.30 hod. v kostele sv. Ludmily na 
Tetíně. Čeká nás: 
o Společné zpívání koled u jesliček (děti si mohou přinést své nástroje) 
o Divadélka – představení menších i větších dětských hvězd  
o Betlémské světlo (přineste si vlastní lucerničky) 

• Sbírka na charitní činnost v arcidiecézi 
vynesla 8.348,- v Berouně, 1.310,- Kč v Počaplech, 1.200,- Kč v Loděnici, 1.139,- Kč 
na Tetíně, 475,- Kč na Chyňavě, 430,- Kč ve Svatém Janu, 400,- Kč v Hýskově, 296,- 
Kč ve Stradonicích a 145,- Kč na Vráži. 

• Sbírka na biblický apoštolát 
vynesla 5.722,- v Berouně, 1.563,- Kč na Tetíně, 1.240,- Kč v Počaplech, 1.000,- Kč 
v Loděnici, 660,- Kč na Chyňavě, 540,- Kč ve Stradonicích, 368,- Kč na Vráži, 330,- 
Kč ve Svatém Janu a 300,- Kč v Hýskově. 

• Sbírka na bohoslovce 
se uskuteční v neděli 3. prosince. 



 

 4 
 

• Pravidelné akce v Počaplech 
o První neděli v měsíci se po mši sv. koná na počapelské faře setkání nad nedělními 

biblickými texty pod vedením jáhna Jiřího Cikánka. 
o Každou neděli v 19 hod. modlitební společenství na faře. 
o Každou poslední neděli v měsíci následuje po mši sv. posezení při čaji a kávě. 

• Přehled vánočních bohoslužeb: 
 

* bohoslužba slova vedená jáhnem 
 

Koncerty 
• Kostel sv. Jakuba v Berouně 

o 1. neděle adventní 3. 12., 15.00 hod.: 
Adventní koncert Svatojakubského chrámového sboru 

o 2. neděle adventní 10. 12., 15.00 hod.: 
Soubor Musica alternativa; varhany – Lukáš Petřvalský 

o Středa 13. 12., 18.00 hod.: ZUŠ Václava Talicha Beroun 
o 3. neděle adventní 17. 12., 15.00 hod.: Adventní koncert skupiny SoliDeo 

(pořádá Farní charita Beroun) 
o Sobota 6. 1., 15.00 hod.: Tříkrálový koncert sboru Comodo 

(pořádá Farní charita Beroun na podporu Tříkrálové sbírky) 
• Kostel sv. Ludmily na Tetíně 

o 2. neděle adventní 10. 12., 16.30 hod.: Adventní koncert sboru Comodo 

2017 Beroun 
Králův 
Dvůr 

Loděnice Vráž Tetín Hýskov Chyňava 
Sv. Jan 
pod Sk. 

Nižbor 

23.12. So - - - 18.00 - 18.00 - - 16.30 

24.12. Ne 
10.00 
16.00 

23.00* 

8.00 
22.00 

16.00 - 23:00 - 11.00 8.00 - 

25.12. Po 10.00 8.00 9.30 - - - 11.00 8.00 - 

26.12. Út 10.00 8.00 9.30 11.00 11.15 - - - - 

27.12. St 8.00 - 17.00 - - - - - - 

28.12. Čt 8.00 - - - - - - - - 

29.12. Pá 18.00 - 17.00 - - - - - - 

30.12. So - - - 18.00 - 18.00 - - 16.30 

31.12. Ne 10.00 
18.00 

8.00 9.30 - 11.15 - 11.00 8.00 - 

1.1. Po 10.00 
18.00 

8.00 9.30 - 11.15 - 11.00 8.00 - 
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Zazní české a moravské adventní písně, spirituály a vybrané části z Missy Brevis 
Jiřího Pavlici. 

• Kostel Narození sv. Jana Křtitele ve Svatém Janu pod Skalou 
o Sobota 23. 12., 17.00 hod.: sbor Slavoš s hostujícími sólisty a orchestrem UK Praha 
Česká mše vánoční J. J. Ryby; diriguje Haig Utidjian; vstupné 150 Kč, děti zdarma 

o Neděle 24. 12., 14.00 hod.: sbor Comodo – Štědrodenní koledování 
• Kostel Narození Panny Marie v Hýskově 

o 1. neděle adventní 3. 12., 16.30 hod.: Adventní koncert sboru Comodo 
• Kostel Nanebevzetí Panny Marie v Králově Dvoře 

o Sobota 16. 12., 15.00 hod.: Adventní houslové meditace (Monika Ružková 
Urbanová – housle, Pavla Salvová – varhany). Zazní skladby J. S. Bacha, H. I. F. 
Bibera, A. Vivaldiho, L. Boëllmanna, J. Masseneta a dalších autorů. 

• Kostel sv. Václava v Loděnici 
o Neděle 7. 1., 16.30 hod.: Tříkrálový koncert sboru Comodo 

spoluúčinkuje smyčcový amatérský orchestr Musica Alternativa 
 

Pozvání od sv. Mikuláše – úterý 5.12. v 17 hod. 
Milé děti, milí rodičové, do naší farnosti znovu zavítá svatý Mikuláš, a tak vás zveme 
v úterý 5. prosince od 17 hodin do kaple Povýšení sv. kříže v Berouně. Ve vytápěné kapli 
se na něj budeme těšit při bohoslužbě, která bude zaměřením i písničkami určena 
především všem dětem. V naší farnosti jsme si již zvykli, že štědrého světce uvítáme 
bezprostředně po bohoslužbě na farním dvoře; svatý Mikuláš si rád poslechne vaše 
písničky a pošle po andílcích každému sladkost… A pokud rodiče uznají, že dětičky si 
zaslouží i více, štědrý košíček pro dárečky, označené jménem vašeho dítěte, bude 
připraven v přízemí kaplanky ještě před bohoslužbou.   

Křesťanský klub 
 

Půjdem spolu do Betléma: 
Vánoční setkání u jesliček pro rodiny s dětmi 
V počapelském kostele chystáme na 
Štědrý den ve 14.00 již tradiční 
setkání u jesliček pro rodiny 
s dětmi. Program bude protkán 
známými koledami i vyprávěním o 
tajuplné pouti do Betléma. Pojďte se 
s námi vypravit na tuto cestu a 
přivítat nově narozeného Krále. 
Pro umocnění vánoční nálady si 
návštěvníci budou moci odnést 
Betlémské světlo. 
Přejeme pokojný advent a těšíme se na setkání s vámi. 
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Z arcidiecéze 
• Vikariátní konference  

se v měsíci prosinci uskuteční v Žebráce v úterý 12. 12. od 9.00 hodin. 
• Arcidiecézní ples mládeže 

se koná 1. prosince od 19 hod. v Kulturním centru Novodvorská, Praha 4. K tanci i 
poslechu hraje hudební skupina The Five Band. Více na www.adcm.cz. 

• Ministrantské setkání s P. Benediktem pro mladší ministranty 
(chlapce cca od 7 do 14 let) se uskuteční v sobotu 9. prosince v Praze-Dejvicích. 
Zahájení v 9.30 v kostele sv. Matěje. S sebou: pokud možno vlastní ministrantské 
oblečení, oblečení a obuv na fotbálek v tělocvičně, 130,- Kč (70,- Kč jako příspěvek na 
oběd, 60,- Kč příspěvek řidičům na benzin). Ukončení v 16.00 před budovou fary. 
Kromě nácviku ministrantské služby a mše sv. nás čekají soutěže i tradiční fotbálek. 
Bližší info: P. Benedikt Hudema (ministranti@apha.cz, tel: 724 209 774). Případní 
zájemci z Berounska, hlaste se včas (aby se domluvilo potřebné množství automobilů 
a nahlásil počet ministrantů na oběd) na tel. 602 817 195 či e-mail: vasku@omadeg.cz. 
Alois Vašků 
P. S.: Řidiči budou vítáni. 

• Setkání starších ministrantů (cca od 15 do 25 let) 
15. - 16. prosince bude setkání starších ministrantů v Praze-Novém Městě. Program: 
zahájení v pátek mší svatou v kostele sv. Vojtěcha v 19.00. Dopoledne duchovní 
program, oběd, fotbálek uvnitř. S sebou: 200 Kč na jídlo, spacák, karimatku, oblečení 
do tělocvičny. Ukončení v sobotu večer. 
Bližší informace: P. Benedikt Hudema tel: 724 209 774 (ministranti@apha.cz). 

• Pouť Modliteb za nejmenší 
Ve čtvrtek 28. prosince se koná třetí ročník Smírné pouti za potracené děti, jejich 
rodiče a gynekology, kterou pořádá modlitební iniciativa Modlitby za nejmenší (MzN). 
Pouť je uzpůsobena tak, aby se jí mohly zúčastnit také rodiny s dětmi. Zahájení v 11.00 
hod. mší svatou s o. biskupem Karlem Herbstem v kostele Panny Marie Vítězné 
(Pražské Jezulátko). Další zastávky pouti: občerstvení v klášteře kapucínů na 
Loretánském náměstí, modlitba v Loretě, modlitba u hrobu sv. Norberta na Strahově. 
Pro vytrvalce účast v 16.15 hod. na pravidelné modlitbě za národ v kapli sv. Václava 
v katedrále. 
 

Arcidiecézní setkání ministrantů v pražské katedrále 
Toto setkání se konalo v sobotu 4. 11. 2017. V osm hodin byl sraz na berounské faře. Čtyři 
ministranty z berounské farnosti včetně mne vezl laskavý Alois Vašků. Dorazili jsme 
k Pražskému hradu, přivítali jsme se s otcem Benediktem Hudemou, který nás dovedl do 
refektáře. Tam jsme se zaregistrovali a poté jsme se občerstvili zákusky a čajem nebo 
kapučínem. Pak se všichni ministranti převlékli do ministrantského oděvu. Bylo nás 
celkem 178. Mši svatou sloužil arcibiskup Dominik Duka, a při ní jsme na konci 
znovuobnovili ministrantský slib v kapli sv. Václava. Po mši svaté jsme viděli 
v bezprostřední blízkosti střídání hradní stráže (všichni jsme to obdivovali). Pak se šlo na 
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oběd, k obědu byl fantastický guláš s chlebem. Po obědě jsme šli na hudební představení 
hradní stráže do kostela svatého Jana Nepomuckého. Poté následovala přehlídka 
policejních psů, kteří skákali metr do výšky a zvládali všechny povely. Velmi nás 

ohromila poslušnost cvičených psů, pak nám tu ukázali zbraně, kterými hradní stráž 
disponuje, jak se rozebírají, jaký mají dostřel a k čemu jsou používány a nakonec nám 
ukázali a předvedli motorky, které doprovázejí prezidentskou kolonu. Mohli jsme si je 
osobně osahat, i se na ně posadit a vyzkoušet, jen ještě by to chtělo projet se, tak snad 
příště☺. Potom se jelo domů s pocitem krásně naplněného dne.  

Antonín Ševčík, 10 let 
 

Než zapálíme první svíci 
Ke konci roku nastává čas, kdy jsou lidé, firmy i organizace zvyklí 
ohlédnout se zpět za tím, co se jim v uplynulých měsících povedlo či 
naopak, co jim stálo v cestě a kde zůstali pozadu za svými plány. Nejinak 
tomu je i v naší Farní charitě. Mohu říci, že to byl pro nás rok velmi 
náročný.  
Změnit způsob vedení v organizaci, která byla dlouhá léta fixována na 
určité postupy, představy a zvyky, vyžaduje vždy mnoho energie a trpělivosti všech 
zúčastněných. Tyto změny však byly pro další život naší organizace nezbytné, proto 
nezbývalo, než se do těchto změn pustit. V prvních týdnech roku to tedy nebylo lehké. Již 
v březnu jsme navíc byli konfrontováni se situací, kdy nám po dlouhé pooperační 
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rekonvalescenci odešel hlavní ekonom a během jara se následně rozpadlo celé ekonomické 
oddělení. Řídit organizaci bez věrohodných ekonomických podkladů je jako řídit loď s 
poškozeným kormidlem. Krizové situace jsou prubířským kamenem a tato jím rozhodně 
byla! Přestáli jsme to jen díky velkému nasazení všech členů nového vedení, které situace 
přiměla pořádně zabrat u vesel. Velkou vzpruhou však pro nás bylo, jak nás tato situace 
stmelila. Díky pochopení a podpoře našich zaměstnanců jsme tuto plavbu v peřejích 
zvládli.  
Konec léta nám již přinesl změnu k lepšímu. Po mém návratu z národní pouti do Fatimy se 
začalo dařit. S novou sestavou ekonomického oddělení se nám brzy povedlo narovnat 
vzniklé problémy a přibyla i řada dalších úspěchů. Po třech letech snah se nám podařilo 
získat krajskou podporu pro rozšíření sociálně aktivizační služby v narušených rodinách, 
po šesti letech nám bylo schváleno zařazení dalšího lůžka do podporované sítě sociálních 
služeb, což nám pomůže s financováním Domova pro lidi trpící Alzheimerovou nemocí. 
Nově jsme získali podporu několika významných společností a nadací, které nám pomohly 
s financováním některých služeb, jež jsme do té doby museli dotovat. V listopadové 
potravinové sbírce jsme téměř zpětinásobili množství loňské podpory, když se nám pro 
chudé a potřebné lidi z regionu podařilo od dárců vybrat více než jeden a půl tuny 
trvanlivých potravin. Potěšující na této věci byla pro mne i skutečnost, že se této akce 
poprvé ve větší míře zúčastnili také farníci. Velké poděkování patří především mládeži, 
která nám velmi pomohla.  
Počátek adventu je jistě nejen obdobím radostného očekávání, ale i dobou, kdy se lidé více 
zamýšlejí nad možnostmi pomoci potřebným. Jsem proto rád, že mohu být právě v této 
době nositelem dobrých zpráv, které můžeme s vámi sdílet. Pro ty z vás, kteří byste chtěli 
přispět dobré věci, jsme připravili možnost jednoduché cesty prostřednictvím dárcovských 
esemesek. Pro pomoc rozvoji sociálních služeb ve svém okolí a naší snaze pomáhat 
potřebným můžete již dnes odeslat na číslo 87777 zprávu ve tvaru DMS DOBRAVULE 
90 (pro jednorázovou podporu v hodnotě 90 korun) či DMS TRV DOBRAVULE 90 pro 
tutéž měsíční dlouhodobou podporu. Pro vás, kteří byste na dobrou věc mohli přispět více, 
jsme nově zřídili dárcovský účet č. 4843753359/0800. Mohu vás ujistit, že každá vámi 
darovaná koruna bude pomáhat. 
Vážení přátelé, rád bych vás jménem naší Farní charity i jménem svým pozval 
předposlední adventní neděli 17. prosince od 15.00 hod. na adventní koncert skupiny 
SoliDeo, která nám v kostele sv. Jakuba v Berouně nabídne příjemné a milé setkání 
s hudbou dřívějších časů hranou na dobové nástroje. Věřím, že to bude milé setkání pro 
malé i velké. 
 

S úctou  
 

Petr Horák 
ředitel Farní charity Beroun 
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Dies Dominica 
V neděli ráno se probouzím kolem sedmé s pocitem, že něco není v pořádku. Podívám se 
z okna – a téměř nikam není vidět. Ani na Studánku. Vichr, vodorovný déšť, sklo 
v oknech jemně vibruje pod nárazy větru. „To jim ta předpověď zase jednou vyšla,“ 
pomyslím si na adresu meteorologů. Nejlepší bude zůstat v peřinách a nevystrčit nos. 
V tomhle se nedá ani jít do kostela, možná se počasí umoudří aspoň do večerní mše… 
„Ale v deset dopoledne může být úplně jinak, třeba bude už po bouři, třeba bude svítit 
slunce, tak vstávej!“ vybízím sama sebe. Je 29. října 2017, předpovídaná tlaková níže a 
vichřice bude za pár hodin označena jako orkán, dostane jméno Herwart a bude 
vyhodnocena jako nejničivější od orkánu Kyrill, který v Evropě řádil téměř před jedenácti 
lety v lednu roku 2007. 
Přemluvím se a vstanu, ráno probíhá jako obvykle, ale venku je pořád tak hrozný vichr, že 
bych tam ani nevykročila. Počasí se nelepší a nelepší. Snídaně, koupelna, ručník na hlavě a 
mokré vlasy pod ním. Jdu ještě uvařit kávu, trochu vychladne, než si vlasy usuším. Voda 
v konvici vaří, káva zavoněla, a najednou – ticho, umlklo rádio. „Nejde proud!“ No, tak to 
je pěkné.  „Mám si snad sušit vlasy jen tak nad plamenem?“ naskočila mi hned dávná 
písnička ze Semaforu. Ale ne, do mše svaté je ještě spousta času, víc než hodina, uschnou 
samy. Najednou se počasí za oknem začíná měnit, déšť ustává, vichr také, z mračen se 
stávají roztrhaná oblaka a mezi nimi dokonce vysvitlo slunce! Tak se přece jenom dá 
vykročit ven a jít do kostela… To je dobře, že jsem vstala hned ráno, všechno stihnu. 
Odcházím z bytu, pár kroků k výtahu. Jak to, ono to nejede? Nojo, vždyť on vlastně nejde 
proud! Tak hurá seběhnout devět pater. To asi nepůjde elektřina ani v kostele… Nebudou 
hrát varhany, nebude se svítit… Bude to jako v dobách, než přišel „ten slavný den, kdy 

k nám byl zaveden elektrický proud,“ ale tenkrát varhany 
vzadu na kůru určitě zněly, protože se ještě šlapaly měchy. 
Loď kostela je sice trochu potemnělá, ale do presbytáře 
chvílemi září vysokými okny slunce, na oltáři planou svíce 
a všechno je jako jindy. Zpíváme bez varhanního 
doprovodu, ale i tak zní náš zpěv docela dobře a to 
mohutné unisono je jistě slyšet až ven. Kazatelna přestává 
být po dlouhé době pouhým kusem mobiliáře a ukázkou 
umění českého baroka, plní svou původní roli a také se 
uplatňuje její akustická stříška, takže lektory je dobře 

slyšet. Ovšem P. Bouška čte evangelium u ambonu a jeho zvučný hlas je také i bez 
mikrofonu slyšet velmi dobře; staré kostely zkrátka mají dobrou akustiku. Mše svatá 
pokračuje dál, je stejně sváteční a krásná jako kteroukoli jinou neděli. Sešli jsme se přece, 
abychom slavili den Páně, jsme ty zástupy shromážděné k Boží oslavě. Tady jsme 
v Božím domě, scházíme se kvůli Pánu. A nějaké technické či jiné problémy jsou 
podružné.  
Výpadek elektřiny jsme v kostele i v kapli už párkrát zažili, ale většinou to bylo ve všední 
den. Občas se za večerní tmy četly texty i při baterce, ale nikdy se myslím nezpívalo. 
Proto nám asi ta výjimečná a neobvyklá atmosféra dnešní nedělní mše svaté zůstane 
dlouho v paměti.                                                                                                                 -lf- 
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Skautské středisko 
Radost a Naděje Beroun 

 
 

Rozhovory s členy skautského střediska 
Eliška Kordová 

Milá Eliško, bydlíš v Berouně a studuješ na Gymnáziu Joachima Barranda 
v Berouně. Co bys chtěla dělat v životě, zatím nevíš. Už několik let se ti líbí povolání 
letušky, které sis mohla i vyzkoušet. Také by ses ráda věnovala něčemu se sportem. 
Takže uvidíš, až to bude aktuální.  
1. Odkdy jsi člen střediska Radost a Naděje? 
Nejsem si jistá, ale asi od druhé nebo třetí 
třídy. 
2. Proč jsi vlastně skautkou a co tě na 
skautingu baví? 
Baví mě trávit čas s lidmi ze Skauta, 
protože jsou skvělí a vždycky si máme o 
čem povídat. Jezdit na skautské akce, učit 
se novým věcem a poznávat nové lidi. A 
celkově báječná atmosféra. 
3. Myslíš si, že skauting má cenu? Jaký je 
jeho smysl podle tebe? 
Cenu určitě má. Jak už jsem napsala, je to 
skvělá možnost poznat nové lidi a dá vám to mnoho zkušeností, které se vám hodí do 
života. Zažijete plno zážitků a nezapomenutelných věcí, na které budete ještě dlouho 
vzpomínat. 
4. Máš nějaký vtipný nebo nezapomenutelný zážitek se skautingem? 
Zážitků mám nespočet. Jeden nezapomenutelný mám z tábora před několika lety, kdy jsme 
s Klárkou jako malé měly noční hlídku. Tehdy ještě, aby se ukázalo, jak jsou hlídky 
schopny ohlídat tábor, byl vždy jednou přepadáván známými lidmi. Tak jsme tak hlídaly a 
já zaznamenala pohyb v hangáru, ale Klárka mě uklidňovala, že se mi to jen zdálo. Když 
jsme seděly před hangárem a pozorovaly tábor, najednou k nám přišli dva páni a řekli 
nám, že jsou od Benedikta (pozn. redakce P.Benedikt Hudema). Věděly jsme, že takhle se 
jmenuje ten pán, a nechtěly jsme budit tábor, že by nám určitě vedoucí vynadali, tak jsme 
šly s nimi. Později tam čekal i sám Benedikt a všichni jsme nasedli do jeho auta, kde nám 
dal něco k pití, čokoládu a jeli jsme do nejbližší vesnice, kde nám i koupil snídani. 
S Klárkou jsme si to docela užívaly a nedošlo nám, jaké to musí být pro vedoucí v táboře, 
kteří nás nikde nemohli najít, a celý tábor kvůli nám zaspal. Nakonec nás ve zdraví vrátil, 
ale my jsme dostaly vynadáno a každým rokem na začátku tábora je tohle připomínáno 
jako příklad přesně toho, co se nemá dělat, aby se to neopakovalo. Teď se tomu s Klárkou 
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zasmějeme, čeho jsme byly schopné, ale legrace to pro dospělé moc nebyla. Ale co se 
stalo, se stalo a teď se to musí brát s úsměvem a ne vážně :) Ale skvělých zážitků mám 
díky skautu hrozně moc.                                                                                            
5. Jaké máš koníčky, co ráda děláš ve volném čase? 
Svůj volný čas trávím hodně na atletickém stadionu, protože se téměř deset let věnuji 
atletice. Jinak ho ráda trávím se svými přáteli a teď druhým rokem chodím do 
pokračovacích kurzů z loňských tanečních. Moc mě to baví a je skvělé na sobě vidět ten 
pokrok, kdy už to konečně vypadá jako tanec :D 
6. Máš ráda sport. Co tě na něm naplňuje? Proč ho vlastně děláš? 
Sport pro mě znamená nesmírně moc. Především atletika. Je to neodmyslitelná součást 
mého života a bez toho bych to nebyla já. Naučilo mě to vyhrávat, ale i snášet porážky. 
Poznala jsem díky tomu mnoho skvělých lidí a zažila věci, které bych bez atletiky zažít 
vůbec nemohla. Trénovat naplno je nesmírně náročné, ale pocit vítězství nebo splněného 
snu je k nezaplacení. A to je přesně ta odměna za nesmírnou dřinu, která mě naplňuje a 
stojí za to. 
7. Ráda cestuješ? Byla jsi někdy v dost zajímavé zemi, kde tě třeba něco překvapilo? 
Chtěla bys žít někde jinde? 
Cestuju ráda a celkem často. Vždycky si poznávání nové země nebo nových míst užívám. 
Když jsem jela před pár lety na tábor do Řecka, tak jsme jednu noc přespávali v 
Makedonii. Večer jsme se šli projít do nedaleké vesnice a překvapilo mě, že evropská 
země může být tak chudá. Byla jsem až zděšená a dost jsem se tam bála. Nevadilo by mi 
žít třeba v Americe, Anglii nebo v Německu, ale nestěžuju si. I tady je krásně. 
8. Je měsíc prosinec. Co se ti na tomhle měsíci líbí? Co máš ráda? 
Jsou Vánoce. Miluju atmosféru a kouzlo Vánoc, je to magický měsíc a jeden z mých 
nejoblíbenějších. Peče se cukroví, rodina se sejde pohromadě, začíná lyžařská sezóna a 
jsou tu také vánoční prázdniny a chvilka odpočinku od školy.  
9. Jak by ses na závěr rozloučila s našimi čtenáři? 
Mějte se krásně, sportujte, užívejte si každého dne i každé chvíle a přeju vám šťastné a 
veselé Vánoce! :) 

Za rozhovor děkuje Simona Šustrová ☺ 
 

 

Modlitba měsíce 
• Společný úmysl apoštolátu modliteb na prosinec: 
„Za seniory, aby našli v rodinách a v křesťanských společenstvích oporu a mohli se 

moudrostí a zkušeností podílet na předávání víry a výchově nových generací.“ 
 

Farní kronika 
• Křty: V listopadu byli v naší farnosti pokřtěni Jiří Kříž, Oskar Schmied, Vít Beščec a 

Kateřina Loduhová. 
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Římskokatolická farnost Beroun, Seydlovo nám. 24/5, 266 01 Beroun 
tel: 311 621 964, e-mail: farnost.beroun@centrum.cz; www.farnostberoun.cz 

* 1. sobotu obvykle bohoslužba slova 
 

Kontakty:
P. Petr Bouška - administrátor 
e-mail: petr.bouska@centrum.cz 
mobil: 608 524 408 
P. Petr Blecha - kaplan 
e-mail: deserto@tiscali.cz 
mobil: 723 183 758 
P. Josef Moulík - výpomocný duchovní 
(Loděnice) mobil: 722 206 057 
Pavel Kodras – stavební technik vikariátu 
e-mail: pavel.kodras@apha.cz 
mobil: 602 465 797 
Jiří Hanke – správa pozemků vikariátu 
e-mail: jiri.hanke@apha.cz 
mobil: 739 521 031 

trvalí jáhni vypomáhající ve farnosti 
Josef Jonáš (Zdice) 
e-mail: josef.jonas@web.de 
mobil: 775 271 756 
Ondřej Mrzílek (Vráž) 
e-mail: ondrej.mrzilek@seznam.cz 
mobil: 732 281 293 
Jiří Cikánek (Králův Dvůr) 
e-mail: jiri.cikanek@seznam.cz 
 

Lukáš Petřvalský - titulární varhaník 
e-mail: lucas.petrvalsky@hotmail.com 
mobil: 724 219 745

 
 

 

Bohoslužby: Ne Po Út St Čt Pá So 

BEROUN 
10.00 
18.00 

19.30 18.00 8.00 8.00 18.00  

KRÁLŮV 
DVŮR 

  8.00    18.00   

SV. JAN   8.00       

LODĚNICE   9.30   17.00  17.00  

CHYŇAVA 11.00       

TETÍN 11.15   19.30    

NIŽBOR       16.30 

HÝSKOV       18.00* 

VRÁŽ       18.00 

HUDLICE         
15.00 
(1. so) 

Berounský katolický zpravodaj - měsíčník Římskokatolické farnosti Beroun 
Písemné příspěvky možno odevzdat nejpozději do 20. dne měsíce do krabičky 

„Dotazy a příspěvky“ v kostele, v elektronické podobě na e-mail: red.tym@seznam.cz. 
Redakce si vyhrazuje právo na úpravu článků. 

Vydává Římskokatolická farnost Beroun, Seydlovo nám. 24, pro vnitřní potřebu. 
V elektronické podobě na stránkách farnosti: www.farnostberoun.cz/zpravodaj 

Příspěvek dobrovolný, č. ú. farnosti Beroun: 361 038 389 / 0800 


